

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
JAWAPAN OLEH YB DATUK SERI DR. S. SUBRAMANIAM
MENTERI KESIHATAN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB TUAN CHARLES ANTHONY A/L R.
SANTIAGO [KLANG]
TARIKH : 8 MAC 2017
SOALAN :

YB Tuan Charles Anthony A/L R. Santiago [Klang] minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan adakah Kerajaan bercadang menggunakan "Compulsory Licensing" untuk ubat "Sofosbuvir" agar membantu pesakit-pesakit Hepatitis C. Apakah kos keseluruhan bagi rawatan penuh untuk seorang pesakit Hepatitis C.

Tuan Yang di-Pertua,

Sebanyak 20,023 kes jangkitan Hepatitis C telah dilaporkan sejak 2003 sehingga Disember 2016. 3,393 kes jangkitan Hepatitis C baru telah dilaporkan pada tahun 2016 dengan kadar notifikasi 8.58 per 100,000 penduduk. Peningkatan kes Hepatitis C dijangka akan terus meningkat dengan peningkatan kesedaran masyarakat mengenai Hepatitis C dan pengamal perubatan dalam melaporkan kes hepatitis C.

Buat masa ini, anggaran rawatan Hepatitis C menggunakan Sofosbuvir termasuk kombinasinya mencecah RM 300 ribu bagi setiap pesakit. Oleh

kerana kos ini adalah tinggi, KKM telah mengkaji beberapa kaedah untuk meningkatkan akses rawatan hepatitis C di Malaysia. Antara kaedah yang boleh digunakan untuk mendapatkan akses ubat Sofosbuvir yang murah adalah dengan menggunakan Hak Kerajaan, di mana kerajaan Malaysia dapat mengimport ubat generik Sofosbuvir yang harganya jauh lebih murah berbanding ubat Sofosbuvir *innovator* dengan syarat-syarat tertentu.

Sehubungan itu, Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) ini sedang menyediakan satu kertas kerja berkenaan perkara ini dan akan dikemukakan untuk kelulusan di peringkat Jemaah Menteri.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DATUK TSEN THAU LIN @ LINDA
TARIKH : 8.3.2017
SOALAN : NO. 63

Datuk Tsen Thau Lin @ Linda [Batu Sapi] minta **MENTERI PENDIDIKAN TINGGI** menyatakan kedudukan pembangunan dan pencapaian institusi-institusi pengajian tinggi di Hab Pendidikan Sandakan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, penubuhan sesebuah Institusi Pengajian Tinggi Awam (IPTA) termasuk penubuhan kampus cawangan adalah berdasarkan keperluan strategik negara dengan mengambil kira kemampuan pembiayaan Kerajaan, kepentingan bidang tujahan, keperluan pembangunan sosio-ekonomi dan keperluan sumber tenaga manusia yang diperlukan oleh industri dalam pasaran kerja.

Pada tahun 2016, seramai 1,655 orang pelajar mengikuti pelbagai bidang pengajian di Universiti Malaysia Sabah (UMS) Kampus Sandakan, Politeknik Sandakan dan Kolej Komuniti Sandakan.